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ЗАКОНОМЕРНОСТИ РАЗВИТИЯ ЭКОНОМИЧЕСКИХ 

ОТНОШЕНИЙ НА РЫНКЕ ТРУДА В УСЛОВИЯХ 

МОДЕРНИЗАЦИИ РОССИЙСКОЙ ЭКОНОМИКИ 
 

Концептуально обоснованы принципы управления развитием 

экономических отношений на рынке труда в условиях новой модернизации 

российской экономики и перехода ее к постиндустриальной стадии. Среди 

них особо выделены принципы, учитывающие многоаспектность процесса 

управления, исторический опыт регулирования экономических отношений 

на рынке труда в России в условиях предыдущих модернизаций, сценарии 

развития постиндустриальной экономики, закономерности развития 

экономических отношений на рынке труда в современных условиях, 

заключающиеся в их расширяющейся институционализации, 

социализации, профессиональной кластеризации, направленность на 

эффективное воспроизводство человеческого потенциала. 
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REGULARITIES OF DEVELOPMENT OF THE ECONOMIC 

RELATIONS ON THE LABOUR MARKET IN THE CONDITIONS OF 

MODERNIZATION OF THE RUSSIAN ECONOMY 

 

The principles of management by development of the economic relations 

on a labor market in the conditions of new modernization of the Russian 

economy and its transition to a post-industrial stage are conceptually proved. 

Among them the principles considering a mnogoaspektnost of management 

process, historical experience of regulation of the economic relations on a labor 

market in Russia in the conditions of the previous modernizations, scenarios of 

development of post-industrial economy, regularity of development of the 

economic relations on a labor market in the modern conditions, consisting in 

their extending institutionalization, socialization, a professional clustering, an 

orientation are especially allocated for effective reproduction of human 

potential. 
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